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P R O T O K Ó Ł  Nr XLV/2017 

z obrad XLV  Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w dniu 24 października 2017 roku  

w Sali Konferencyjnej Ochotniczej Straży Pożarnej 

 w Blachowni przy Placu Wolności nr 2 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 17
 00

. 

Sesji Przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni – Edyta Mandryk 

W obradach uczestniczyło 14 radnych, co stanowi 93 % ustawowego składu Rady. 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli:  

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska 

Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski 

Skarbnik Gminy – Elżbieta Wolska 

Radca Prawny – Agnieszka Glińska  

Komendant Komisariatu Policji –Paweł Wosiński 

Dyrektor Biblioteki Miejskiej – Renata Gajlewicz 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury – Jolanta Kwindacz 

Prezes OSiR – Jacek Chudy 

p.o. Kierownika Zarządu Mieniem Komunalnym  

w Blachowni – Ludwik Madej  

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Pracownik Miejskiego  

Ośrodka Pomocy Społecznej – Irena Turbiarz 

Sołtysi wg listy obecności 

Mieszkańcy Gminy Blachownia. 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych. 

3. Lista obecności sołtysów. 

4. Informacje międzysesyjne. 

5. Interpelacje radnych.  

6. Informacja Burmistrza Blachowni o złożonych oświadczeniach majątkowych.  

7. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni o złożonych oświadczeniach 

majątkowych.  

8. Informacja Wojewody o złożonych oświadczeniach majątkowych.  

9. Uchwała Nr 244/XLV/2017 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Blachowni 

przeprowadzenia kontroli kompleksowej w zakresie realizacji budżetu obywatelskiego. 

10. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLIV. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych.  

9. Informacja Burmistrza Blachowni o złożonych oświadczeniach majątkowych.  

10. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni o złożonych oświadczeniach 

majątkowych.  

11. Informacja Wojewody o złożonych oświadczeniach majątkowych.  



2 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Blachowni 

przeprowadzenia kontroli kompleksowej w zakresie realizacji budżetu obywatelskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Blachownia na 

rok 2017.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017. 

15. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego. 

16. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie obrad XLV Sesji Rady Miejskiej w Blachowni. 

 

Streszczenie przebiegu obrad 

 

Ad pkt. 1 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk otwierając obrady XLV Sesji przywitała radnych 

i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdziła, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 

sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów oraz 

podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk złożyła wniosek o przyjęcie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Blachowni 

przeprowadzenia kontroli kompleksowej w zakresie realizacji budżetu obywatelskiego. 

Wniosek został przyjęty większością głosów w stosunku 12 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk przedstawiła zmieniony porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XLIV. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Informacja o pracy Burmistrza Blachowni w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Miejskiej w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i wnioski radnych.  

9. Informacja Burmistrza Blachowni o złożonych oświadczeniach majątkowych.  

10. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Blachowni o złożonych oświadczeniach 

majątkowych.  

11. Informacja Wojewody o złożonych oświadczeniach majątkowych.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Blachowni 

przeprowadzenia kontroli kompleksowej w zakresie realizacji budżetu obywatelskiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Blachownia na 

rok 2017.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017. 

15. Informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego. 

16. Udzielenie odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje radnych. 

17. Wolne wnioski. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 14 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

Ad pkt. 3 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk poinformowała, że zgodnie ze statutem Gminy 

Blachownia „Za usprawiedliwioną uważa się nieobecność potwierdzoną zwolnieniem lekarskim, 
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pobytem w szpitalu lub w sanatorium, poleceniem wyjazdu służbowego związanego z wykonywaniem 

obowiązku radnego ( delegacja) oraz wywołaną wypadkami losowymi – śmierć rodziców, dzieci, 

współmałżonka. 

W innych uzasadnionych przypadkach o usprawiedliwieniu nieobecności radnego decyduje Rada.” 

Zapytała czy w tym punkcie chciałby ktoś zabrać głos.  

Wobec braku wniosków przeszła do następnego punktu. 

 

Ad pkt. 4. 

Protokół z sesji Nr XLIV z dnia 26 września 2017 roku, został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów 

„za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 14 radnych.  

 

Ad pkt. 5. 

Radny Marek Kułakowski zapytał czy będą usprawiedliwienia Radnych. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformował, że można wrócić do tego punktu.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Czech wnioskował o usprawiedliwienie nieobecności 

na posiedzeniu Komisji w dniu 11.10.2017 r. Radnej Katarzyny Boryckiej, Radnego Tadeusza Borka, 

Radnego Pawła Pydy.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Marek Kułakowski prosił o usprawiedliwienie na posiedzeniu Komisji 

w dniu 19.10.2017 r. Radnego Sebastiana Cierpiała, Radnej Małgorzaty Bernat, Radnego Tadeusza 

Borka, Radnego Tomasza Rećko 

Usprawiedliwienia zostały przyjęty jednogłośnie - 14 głosów „za, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się”. 

Na Sali obecnych 14 radnych.  

 

Proponowany skład Komisji Uchwał i Wniosków: 

Radny Jacka Roguta (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków).  

Radny Cezary Osiński (radny wyraził zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał i Wniosków).  

Radna Małgorzata Bernat (radna wyraziła zgodę na kandydowanie do Komisji Uchwał 

i Wniosków). 

Skład Komisji został przyjęty jednogłośnie – 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

Ad pkt. 6. 

Burmistrz Blachownia Sylwia Szymańska przeprosiła radnych, że nie brała udziału w posiedzeniu 

Komisji Połączonych oraz pracownicy Urzędu.  

Poinformowała, że nie można z dnia na dzień zawiadamiać o posiedzeniu komisji, ponieważ 

w kalendarzu Burmistrza są wpisane wcześniej zaplanowane spotkania.   

Następnie przedstawiła informacje o pracy w okresie międzysesyjnym (informacje stanowią 

załącznik do protokołu). 

Informacje przygotowane przez Referaty Urzędu i Zarząd Mieniem Komunalnym stanowią również 

załączniki do protokołu.  

 

Ad pkt. 7 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Blachowni Edyta Mandryk przedstawiła informacje o pracy 

w okresie międzysesyjnym. Poza bieżącą pracą pełniła dyżury w biurze Rady oraz uczestniczyła 

w różnego rodzaju spotkaniach: 

1. W VIII Forum Kobiet Ziemi Częstochowskiej: „KOBIETA W TEATRZE ŻYCIA”, które 

odbyło się w sobotę 30 września 2017 roku. 

2. W Inauguracji Roku Akademickiego 2017/2018 Uniwersytetu Trzeciego Wieku, które odbyło 

się 4.10.2017 r. 
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3. W ślubowaniu pierwszoklasistów w Szkole Podstawowej nr 1 w Blachowni, które odbyło się 

16.10.2017 r. 

4. 17.10.2017 r. w pasowaniu na ucznia, które odbyło się w Szkole Nr 3 w Blachowni i Szkole 

Podstawowej w Łojkach. 

5. 17.10.2017 r. brała udział w Dniu Edukacji Narodowej w Miejskim Domu Kultury 

w Blachowni. Podczas, którego wręczono nagrody Burmistrza Blachowni dyrektorom 

i pracownikom placówek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Blachownia. 

6. 18.10.2017 r. z przedszkolakami z Publicznego Przedszkola nr 2 w Blachowni oraz uczniami 

i przedszkolakami Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Łojkach zakładała „Pola Nadziei”.  

7. 19.10.2017 r. w Hali Sportowej w Blachowni kibicowała Gminnemu Turniejowi Piłki Siatkowej 

w Blachowni organizowanemu przez Szkołę Podstawowa Nr 1  i UKS Blachownia. 

8. 20.10.2017 r. odbył się koncert z okazji 50 – lecia nadania praw miejskich Blachowni. Gwiazdą 

wieczoru była Pani Iwona Hołuj i Krzysztof Drynda. 

Następnie podziękowała za zaproszenia oraz że mogła brać udział w tak dobrze przygotowanych 

imprezach. 

 

Ad pkt. 8 

Radny Paweł Hreczańki złożył interpelacje w sprawie: 

1. Interwencji w Starostwie Powiatowym w Częstochowie dotyczącej ustawienia znaków 

informacyjnych o śliskiej nawierzchni bądź ograniczających prędkość przy wjeździe 

do Blachowni od Częstochowy – Dźbów w celu zapewnienia bezpieczeństwa podróżujących 

ul. Sosnową (interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

2. Naprawy zjazdu z ulicy Sosnowej w ulicę Biegańskiego, który został uszkodzony podczas 

prac związanych z budową kanalizacji (interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

3. Interwencji do właściciela posesji przy ul. Bema 2 (dawny Szpital Płucny w Blachowni), 

ponieważ gałęzie drzew rosnących na w/w/ posesji wyrastają poza nią i stwarzają zagrożenie 

dla ludzi (interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Radny Paweł Pyda złożył interpelację w sprawie uporządkowania działki 177/6 przy ul. Słonecznej 

(interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Radny Marek Kułakowski złożył interpelacje w sprawie: 

1. Wyjaśnienia sprawy eksmisji lokatora z ul. 16 Stycznia. Podania ile jest wyroków 

eksmisyjnych. Czy Gmina ma obowiązek wykonania eksmisji po wyroku sądowym 

(interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

2. Remontu ul. 16 Stycznia (wraz z łącznikami) zapytał czy inwestycja została odebrana 

(interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

3. Zapytał, kiedy zacznie się czyszczenie zbiornika (interpelacja stanowi załącznik 

do protokołu). 

4. Zapytał, kiedy zostanie uruchomione lodowisko (interpelacja stanowi załącznik do protokołu). 

 

Radny Jacek Rogut złożył interpelacje w sprawie 

1. Wyrównania i utwardzenia odcinka ul. Piastów w Łojkach (na odcinku budowy autostrady) 

oraz oczyszczenia z błota (interpelacja stanowi załącznik protokołu). 

2. Zapytał, kiedy zostanie wybudowany kanał sanitarny w Łojkach (interpelacja stanowi 

załącznik protokołu). 

 

Radny Cezary Osiński złożył interpelacje w sprawie: 

1. Firmy Handlowo – Usługowej, którą prowadzi P. Andrzej Rybak. Za połowę roku otrzymał 

około 36 tyś. zł. Zapytał, jakie Pan Andrzej Rybak świadczy usług w naszej Gminie? 

2. Zapytał czy Pani Marta Leżańska jest zatrudniona w naszej Gminie? Jeżeli nie, czy jej firma 

świadczy usługi dla naszej Gminy? 

3. Remontu ul. Dworcowej, po zakończeniu budowy kanalizacji droga miała zostać 

wyremontowana. Prace kanalizacyjne zostały zakończone, a ulica nie została naprawiona.  
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4. Naprawy fragmentu ul. Sosnowej (odcinek gruntowy), który został zniszczony podczas 

budowy kanalizacji. Utrudnione jest dojście dzieci do szkoły.  

5. Zapytał, dlaczego mieszkańcy mają zróżnicowane koszty przyłączy kanalizacyjnych?  

6. Budowy kanalizacji, która powinna być zakończona 10.10.2017 roku. Zapytał, czy została 

przedłużona umowa wykonania kanalizacji? Ma nadzieję, że Gmina nie przedłużyła umowy 

i naliczane są karne odsetki. 

7. Prosił o wyremontowanie parkingu przy Przychodni „BLAMED”, ponieważ jest 

w bardzo złym stanie.  

 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk złożyła interpelację w sprawie wcześniejszego 

przygotowywania uchwał, nie na ostatnią chwilę, aby radni mieli możliwość zapoznania się z 

dokumentami i mogli odbywać posiedzenia komisji nie tylko przed sesją, ale w ciągu całego miesiąca. 

 

Ad pkt. 9 

Burmistrza Blachowni Sylwia Szymańska złożyła Radzie Miejskiej w Blachowni informację, 

o oświadczeniach majątkowych złożonych przez skarbnika, sekretarza gminy, kierowników jednostek 

organizacyjnych oraz osoby wydające w imieniu Burmistrza decyzje administracyjne (informacja 

stanowi załącznik do protokołu).  

 

Ad pkt. 10 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Edyta Mandryk złożyła Radzie Miejskiej w Blachowni 

informację, o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych administracyjne (informacja 

stanowi załącznik do protokołu).  

 

Ad pkt. 11 

Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Rećko odczytał informację Wojewody Śląskiego o złożonych 

oświadczeniach majątkowych prze Przewodniczącą Rady Miejskiej i Burmistrza Blachowni 

(informacja stanowi załącznik do protokołu).  

 

Ad pkt. 12 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Cezary Osiński przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Blachowni przeprowadzenia kontroli 

kompleksowej w zakresie realizacji budżetu obywatelskiego. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały udział wzięli: 

Radny Marek Kułakowski prosił o wyjaśnienie w § 1 projektu uchwały „Zleca się Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Blachowni przeprowadzenie kontroli kompleksowej w sprawie działań 

Burmistrza Blachowni dotyczących realizacji budżetu obywatelskiego za okres od 2015 roku do 2017 

roku (włącznie).” zapisu – włącznie. Jak rozumieć słowo włącznie, jeżeli rozlicznie budżetu za 2017 

rok nastąpi w 2018 roku?  

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że wolą Rady pod pojęciem „włącznie” było 

skontrolowanie I etapu 2017 roku. Komisja może zwrócić się do wnioskodawcy, aby uściślił swoje 

stanowisko. 

 

Uchwała Nr 244/XLV/2017 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Blachowni 

przeprowadzenia kontroli kompleksowej w zakresie realizacji budżetu obywatelskiego została podjęta 

większością głosów w stosunku 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosy „wstrzymuję się”. 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

Ad pkt. 13 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Cezary Osiński przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Blachownia na rok 2017.   

Radca Prawny Agnieszka Glińska prosiła o poprawę daty tekstu jednolitego ustawy o samorządzie 

gminnym oraz zamiast słowa „postanawia” powinno być „uchwala”.  
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Uchwała nie została podjęta w wyniku głosowania - 7 głosów „za”, 7 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się” 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

Ad pkt. 14 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Cezary Osiński przedstawił projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2017 

Radca Prawny Agnieszka Glińska prosiła o poprawę daty tekstu jednolitego ustawy o samorządzie 

gminnym. 

 

Uchwała nie została podjęta w wyniku głosowania - 7 głosów „za”, 7 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymuje się” 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

Ad pkt. 15 

Komendant Komisariatu Policji w Blachowni podinspektor Paweł Wosiński przedstawił 

informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego (informacja stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

W dyskusji udział wzięli: 

Radny Marek Kułakowski zapytał, jakie działania podejmuje Komisariat Policji w celu poprawy 

bezpieczeństwa w centrum Blachowni? 

Komendant Komisariatu Policji w Blachowni Paweł Wosiński odpowiedział, że do miejsc 

szczególnie zagrożonych w pierwszej kolejności wysyłane są patrole policyjne, które prowadza 

kontrole. Prowadzona jest współpraca z Komendą Policji w Częstochowie z Wydziałem Prewencji, 

które przyjeżdżają do nas po kilka razy w miesiącu.   

Radny Paweł Pyda prosił o interwencje na ulicy Starowiejskiej, ponieważ często dochodzi do 

przekraczania prędkości. Jest to bardzo niebezpieczne, ponieważ droga nie posiada chodnika.  

Radny Cezary Osiński poinformował, że przed przejazdem kolejowym w Trzepizurach 

(niestrzeżonym) kończy się obszar niezabudowany i prędkość dozwolona wynosi 90 km na godzinę. 

Przejazd jest bardzo kolizyjny, prosił o wystąpienie do Zarządu Dróg Wojewódzkich o ograniczenie 

prędkości na przejeździe. 

Ponadto prosił o pomiar prędkości na ul. Wspólnej w Ostrowach, ponieważ przy ulicy znajduje się 

szkoła i często dochodzi do przekroczenia prędkości.  

 

Ad pkt. 16 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje 

radnych: 

Radnemu Pawłowi Hreczańskiemu w sprawie: 

1. Ustawienia znaków informacyjnych o śliskiej nawierzchni bądź ograniczających prędkość przy 

wjeździe do Blachowni od Częstochowy odpowiedziała, że interpelacja zostanie przekazana 

do Starostwa Powiatowego w Częstochowie.  

2. Interwencji do właściciela posesji przy ul. Bema 2 poinformowała, że wielokrotnie interwencja 

była przekazywana. Spróbujemy ponownie wpłynąć na właściciel o posprzątanie posesji. Od ulicy 

gałęzie zostaną przycięte i teren zostanie posprzątany. 

3. Naprawy zjazdu z ulicy Sosnowej w ulicę Biegańskiego odpowiedziała, że po zakończeniu 

wszystkich prac teren zostanie wyrównany.  

 

Radnemu Markowi Kułakowskiemu w sprawie: 

1. Remontu ul. 16 Stycznia poinformowała, że remont nie został odebrany. Jeżeli są uwagi do 

remontu to prosiła je zgłaszać. Przy odbiorze będą analizowane.  

2. Czyszczenia zbiornika odpowiedziała, że przetarg został zakończony. Po sprawdzeniu 

dokumentów i podpisaniu umowy w niedługim czasie rozpocznie się fizycznie rekultywacja 

zbiornika.  

3. Uruchomienia lodowiska poinformowała, że na 6 grudnia br. lodowisko zostanie otwarte (jeżeli 

warunki atmosferyczne na to pozwolą).   
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Radnemu Jackowi Rogutowi w sprawie wyrównania i utwardzenia odcinka ul. Piastów w Łojkach 

odpowiedziała, że interpelacja zostanie przekazana do wykonawcy.  

 

p.o. Kierownika ZMK Ludwik Madej odpowiedział na interpelację Radnego Marka 

Kułakowskiego w sprawie eksmitowanego lokatora z ul. 16 Stycznia. Poinformował, że sądy w 

wyrokach 

o eksmisję orzekają czy jest uprawnienie do lokalu socjalnego czy nie ma. Obecnie jest siedem 

wyroków bez uprawnienia do lokalu. Istotną barierą w przydziale lokali socjalnych jest ich brak 

w ilości potrzebnej (około 30 lokali socjalnych). Gmina może zaoferować lokal socjalny, mimo, że 

wyrok Sądu nie mówi o takim uprawnieniu, ale jest to uwarunkowane posiadaniem lokali. 

Osoba, która nie ma uprawnienia do lokalu socjalnego powinna we własnym zakresie szukać 

rozwiązanie problemu. Sądy biorą pod uwagę sytuacje zdrowotne lokatorów, ale jeżeli wezwany nie 

stawia się na rozprawę, to informacje nie docierają do Sądu.   

Radny Cezary Osiński zapytał, czy było wiadomo, że lokator jest schorowany i został pozbawiony 

mieszkania socjalnego. Zostało mu zaoferowane miejsce w hotelu.  

p.o. Kierownika ZMK Ludwik Madej odpowiedział, że Pani Komornik, która wykonywała eksmisje 

nie mogła się skontaktować. Lokator podczas rozmowy w ZMK poinformował, że choruje 

od 5 miesięcy.   

 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na interpelację Radnego Pawła 

Pydy w sprawie uporządkowania działki 177/6 przy ul. Słonecznej poinformowała, że zajmiemy 

się tą sprawą.  

 

Sekretarz Gminy Dariusz Wojciechowski odpowiedział Radnemu Jackowi Rogutowi 

na interpelację w sprawie kanału sanitarnego na Łojkach i poinformował, że koszt wybudowania 

kanalizacji wynosi 800 mil. zł i nie może się odbyć bez wsparcia środków zewnętrznych. Gmina 

Blachownia jest gotowa do złożenia wniosku do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska o środki 

zewnętrzne. Czekamy na ogłoszenie konkursu do złożenia wniosku. Uważa, że jest pewna 

niekonsekwencja, ponieważ Radny pyta, kiedy będzie kanalizacja a następnie głosuje przeciw 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Blachownia gdzie jest zawarta kanalizacja w Łojkach.   

Radny Jacek Rogut odpowiedział, że budowa kanału sanitarnego jest zapisana na 2023 rok, 

a mieszkańcy na to nie wyrażają zgody. 

Sekretarz Gminy Dariusz Wojciechowski wyjaśnił, że brak znowelizowanego WPF uniemożliwia 

Gminie Blachowni skuteczne zalogowanie się z wydatkami w tych latach, które również zawierają 

środki na kanalizację w Łojkach. 

 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała na interpelacje Radnemu Cezaremu 

Osińskiemu w sprawie:  

1. Zatrudnienia Pana Andrzeja Rybaka i Pani Marty Leżańskiej poinformowała, że Pani Marta 

Leżańska nie świadczy żadnych usług i nie jest zatrudniona w Urzędzie Miejskim w Blachowni, 

na żadnym stanowisku. Natomiast Pan Andrzej Rybak jest Kierownikiem Projektu, który jest 

realizowany w Przedszkolu przy ul. Żeromskiego pod tytułem „W naszym przedszkolu dobrze 

się bawimy, miło spędzamy czas i rozwijamy się wszechstronnie”. Wynagrodzenie jest 

finansowane ze środków unijnych z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego.  

2. Terminu wykonania kanalizacji odpowiedziała, że analizowane jest obecnie, co było przyczyną 

przedłużenia. Nie ma jeszcze podjętej decyzji w tej kwestii. 

3. Kosztów studzienek kanalizacyjnych prosiła o dokładne przedstawienie sprawy na piśmie 

wówczas inspektor nadzoru będzie mógł się wypowiedzieć.  

4. Parkingu przy Przychodni „BLAMED” odpowiedziała, że jeżeli środki finansowe na to pozwolą 

parking zostanie naprawiony.  

5. Ulicy Dworcowej i Sosnowej po zakończeniu inwestycji wykonawca kanalizacji ma 

doprowadzić do należytego porządku, do stanu przed rozpoczęciem robót.  

 

Ad pkt. 17 
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Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że Starostwo Powiatowe w Częstochowie 

przekazało sprzeciw mieszkańców Łojek dotyczący budowy wieży Play w Łojkach. Starostwo uznało, 

że pismo nosi znamiona skargi na Burmistrza Blachowni i przekazało do załatwienia zgodnie 

z kompetencjami do Rady Miejskiej (pisma w tej sprawie stanowią załącznik do protokołu).  

 

Radca Prawny Agnieszka Glińska wyjaśniła, że zgodnie z § 65 statutu Gminy Blachownia Komisja 

Rewizyjna przeprowadza wyjaśniające w celu rozpatrzenia skargi w sprawach zastrzeżonych do 

kompetencji Rady w myśl art. 229 kpa i przygotowuje projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Zwyczajowo było przyjęte, że wnioskami na sesji przekazywaliśmy określone pismo, które miało 

znamiona skargi do Komisji Rewizyjnej, która rozpoznaje czy jest to skarga, czy nie jest, czy jest 

zasadna, czy nie jest. Jeżeli jest to skarga to przygotowuje projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk złożyła wniosek, aby sprawą zajęła się Komisja 

Rewizyjna. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie - 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymuje 

się” 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że mieszkaniec Cisia złożył skargę 

na działanie Burmistrza Blachowni w sprawie nieudzielenia informacji publicznej w zakresie kosztów 

delegacji służbowych Burmistrza Blachowni, Skarbnika Gminy i Sekretarza Gminy (skarga stanowi 

załącznik do protokołu).  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk postawiła wniosek, aby skargę przekazać do Komisji 

Rewizyjnej. 

Wniosek został przyjęty większością głosów - 10 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 3 głosy „wstrzymuje 

się” 

Na Sali obecnych 14 radnych. 

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk poinformowała, że wpłynęła skarga na bezczynność Rady 

Miejskiej w Blachowni w kwestii niepodjęcia uchwały przez ten organ. Skarga skierowana jest 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach. Odpowiedzi udziela Burmistrz i przesyła 

skargę do Sądu. Radni mogą się zapoznać z treścią skargi w biurze Rady. 

 

Pani Anetta Ujma w poprzedniej kadencji Burmistrz Blachowni poinformowała, że złożyła wniosek 

w sprawie wydania dokumentów źródłowych dotyczących wszystkich delegacji służbowych Anetty 

Ujma (Burmistrza Blachowni), które zostały rozliczone w latach 2010 – 2014 w celu wykorzystania 

i porównania przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Blachowni.  

 

Mieszkanka Łojek stwierdziła, że Przewodnicząca Rady powinna w całości przedstawić skargę 

na bezczynność Rady i informować o wszystkich pismach.  

 

Przewodnicząca Rady Edyta Mandryk odniosła się do słów Pani Burmistrz w sprawie nieobecności 

na posiedzeniu Komisji Połączonych w dniu 23.10.2017 roku i poinformowała, że ze względu na to, 

że nie odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu zwołała Komisje Połączone, w celu omówienia 

projektów uchwał, które miały być dzisiaj podejmowane.  

 

Ad pkt. 18 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła XLV sesję Rady 

Miejskiej w Blachowni. 

Protokołowała       Przewodnicząca Rady Miejskiej 

 

Iwona Gawlik        Edyta Mandryk 


